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El PSM compara la política lingüística de Bauzá amb la de
Franco
 

Vídeo de la pregunta parlamentària del diputat Antoni Alorda (PSM-IV-ExM) al conseller d'Educació, Rafael Bosch, sobre la
modificació de la llei de funció pública i de la llei de normalització lingüística:
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Antoni Verger defensa la retirada de la llei de funció pública
 

Vídeo d’un fragment de la intervenció d’Antoni Verger, portaveu del grup municipal PSM-IV-ExM a l’Ajuntament de
Palma, durant el debat de la moció presentada pel grup sobiranista i ecosocialista per rebutjar la modificació de la llei de
funció pública, que arracona el català. Verger es reivindica com a catalanoparlant d’adopció per defensar la llengua catalana:
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Biel Barceló insta José Ramón Bauzá a “treballar per oferir
solucions en compte de crear problemes on no n’hi ha”
 

El grup parlamentari PSM-IniciativaVerds-Entesa ha registrat avui les al·legacions a l’avantprojecte de llei del Govern del
PP de modificació de la llei de funció pública per buidar de contingut l’oficialitat de la llengua catalana. El portaveu Biel
Barceló i els diputats Fina Santiago i Antoni Alorda han presentat el document als mitjans de comunicació i l’han entrat en el
registre del Govern.

L’escrit explica que “l’avantprojecte no modifica una llei sinó tres, i, de manera molt especial, la llei de normalització
lingüística que va establir un marc estable i de consens en el tractament de les llengües oficials. Per això, resulta inadmissible
el trencament unilateral d’aquest consens lingüístic, modificant no només el text sinó traint l’esperit de la Llei de
normalització lingüística (i normes relacionades), amb la intenció evident de degradar l’oficialitat de la llengua catalana i la
seva condició de llengua pròpia”.

I continua: “les propostes de l’avantprojecte, i el programa que dibuixa, resultarien nefasts per a la salut ja prou precària de la
llengua catalana a la nostra comunitat autònoma i un gravíssim pas enrere en el paper vertebrador i enriquidor que ha de jugar
la llengua i la cultura d’un país en la cohesió social (tal com remarca l’exposició de motius de la llei de normalització
lingüística), ben al contrari, introdueix crispació en una matèria en la qual les tensions resulten especialment contraindicades i
justifica i fomenta la segregació en dues comunitats lingüístiques, la dels que saben les dues llengües oficials, i la dels que
només volen conèixer el castellà”.

Com a conclusió de les al·legacions, la coalició nacionalista i ecosocialista demana “que el Govern de les Illes Balears
desisteixi de seguir tramitant el dit avantprojecte de llei”.

Biel Barceló ha demanat a José Ramón Bauzá “que respecti el consens que hi ha hagut durant els darrers 25 anys en aquest
país en matèria lingüística”, i que “treballi per oferir solucions i per generar llocs de feina, en compte de crear problemes allà
on no n’hi ha”. També li ha demanat “que escolti a la majoria social d’aquest país, en compte d’escoltar als sectors més
radicals i més nacionalistes espanyols del seu partit”.
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Biel Barceló reclama a Bauzá mesures concretes perquè la fallida
d’Spanair no afecti la connectivitat de les Illes Balears
 

Vídeo de la pregunta parlamentària formulada pel portaveu del grup PSM-IniciativaVerds-Entesa, Biel Barceló, al president
José Ramón Bauzá, perquè expliqui quines mesures concretes pren el Govern per evitar que la fallida sobtada d’Spanair
afecti la connectivitat de les Illes Balears:
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“Les polítiques de reducció de dèficit i l’absència de mesures de
reactivació econòmica disparen l’atur”
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa constata que les dades d’atur i d’altes a la Seguretat Social de gener confirmen
l’esfereïdor estat del mercat de treball que apuntava l’EPA del IV trimestre de 2011.

La diputada de la formació nacionalista i ecosocialista Joana Lluïsa Mascaró considera que “les polítiques radicals que ha
posat en marxa el PP, tant aquí com arreu de l’Estat espanyol, orientades exclusivament a reduir els dèficits de les
administracions publiques, i l’absència de mesures concretes per a la reactivació de l’economia agreugen de manera
dramàtica la situació laboral i social”. Mascaró ha subratllat la “total inactivitat del Govern de José Ramón Bauzá”, i ha
recordat que “no s’ha adoptat cap incentiu econòmic ni cap política activa d’ocupació de calat”.

Les 98.927 persones aturades registrades (que si es comptassin els fixos discontinus serien més de 130.000),  un increment
anual d’aquest  atur registrat de més del 9% i una baixada de les afiliacions a la Seguretat Social de més d’un 4%, palesen,
segons Mascaró, que “les polítiques del Govern de  Bauzá provoquen la destrucció neta de llocs de feina”. Per això,
“comença a ser hora que en Bauzá no se senti només preocupat, sinó que assumeixi la seva responsabilitat i posi en marxa
ajudes a les empreses i línies d’actuació que reactivin l’activitat econòmica i creïn ocupació. Reactivar l’economia no passa
per reduir les multes al sector del joc, com estableix el darrer decret llei aprovat pel Govern”. 

La diputada d’IniciativaVerds, Fina Santiago, hi posa un símil: “és com si estiguéssim dins un pou, i en compte de llençar
una corda per sortir-ne, excavéssim per fer el pou encara més fondo”.

A més, l’absència de polítiques actives d’ocupació en l’àmbit balear adreçades als col·lectius més vulnerables provoca que
l’atur registrat del menors de 25 anys s’incrementi en un 7,6% en termes interanual i l’atur de llarga durada puja un 6,7%.

Davant d’aquesta situació, les diputades del PSM-IV-ExM reclamen de manera urgent un canvi radical de la política
econòmica i de treball del Govern i la concertació urgent del Pla d’Ocupació de les Illes Balears (POIB). També demanen al
president Bauzá que exigeixi al president espanyol, Mariano Rajoy, que negociï amb Europa la revisió dels objectius de
dèficit per evitar empitjorar encara més la situació socioeconòmica i el patiment de moltes famílies de Balears i de tot l’Estat.
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Biel Barceló, preocupat per la falta de propostes concretes del
president Bauzà per impulsar l’economia
 

El portaveu parlamentari del PSM-IniciativaVerds-Entesa i Més per Menorca, Biel Barceló, qui s’ha reunit avui amb el
president Bauzá per analitzar la situació política del país, ha afirmat sentir-se “preocupat” per la “falta de propostes concretes
del senyor Bauzá per impulsar l’economia, més enllà de confiar en la iniciativa privada”.

Barceló ha valorat positivament la disposició del Govern al diàleg, per primera vegada en els set mesos que duim de
legislatura. Tot i això, ha afegit que “ens ha faltat veure un Govern amb més idees per reactivar l’economia, que no siguin
exclusivament deixar pas a la iniciativa privada. Valoram positivament la disposició al diàleg, però volem veure propostes
concretes”.

El president ha avançat la creació de quatre meses de negociació en els àmbits de l’educació, l’economia i la fiscalitat, el
turisme, i el territori, per mirar d’arribar a acords amb l’oposició. Biel Barceló espera que el diàleg “no quedi en simples
bones intencions”, i ha advertit que “per fer-nos una foto o un paripé no ens interessa: si ens hi seim és per avançar, perquè
pensam que es tracta de temes importants, de temes d’estat”. També ha instat Bauzá a incorporar-hi els agents socials i les
entitats que estiguin implicats en cadascun d’aquests àmbits.

Pel que fa a la situació econòmica, el portaveu del PSM-IV-ExM ha traslladat a Bauzá que “la política de reducció del dèficit
no ha de ser una excusa per fer retallades, especialment en educació, sanitat o serveis socials”, i ha manifestat la seva
“preocupació” per les “retallades que ja s’estan produint” en aquests àmbits. També ha instat el president a replantejar els
objectius del dèficit, tal i com proposen presidents d’altres autonomies (com ara Galícia), per tal de “fer un aterratge més
suau, que no impliqui retallades”. Biel Barceló ha afirmat que Bauzá “n’ha pres nota”.

I en política fiscal, Barceló ha posat damunt la taula les propostes del seu grup parlamentari per incrementar la pressió fiscal a
les rendes més altes, així com per crear un impost ecològic per gravar les activitats contaminants de les grans empreses, o
estudiar la creació d’una taxa d’estades turístiques.

El portaveu de la coalició nacionalista i ecosocialista també ha plantejat la “necessitat de reclamar amb fermesa a l’Estat tot
allò que ens deu”, en referència a les inversions estatutàries, o el fons de competitivitat, així com d’exigir un nou sistema de
finançament: “els incompliments i els deutes del Govern de l’Estat amb les Illes Balears ja són molt grans, i fan que no
puguem afrontar adequadament la situació de crisi econòmica i les necessitats pressupostàries” per oferir serveis bàsics.
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“Sense finançament és impossible fer-hi front, l’Estat ha de complir amb Balears”, ha conclòs.

Biel Barceló també ha parlat amb el president sobre els dos avantprojectes de llei que hi ha en aquests moments damunt la
taula: la llei de turisme i la modificació de la llei de funció pública (que buida de contingut l’oficialitat del català). Pel que fa
a la llei de turisme, Barceló ha manifestat la discrepància amb aspectes com ara els canvis d’usos indiscriminats, i ha
proposat que es reguli i es limiti el tot inclòs (qüestió amb la qual Bauzá s’ha mostrat d’acord).

Pel que fa a la modificació de la llei de funció pública, que modifica articles de la llei de normalització lingüística per
arraconar el català, Barceló ha explicat: “li hem demanat que retiri aquesta llei, però el president defensa l’avantprojecte. En
aquesta qüestió discrepam clarament i obertament. Li he deixat clar que per nosaltres és innegociable la recuperació del
consens en matèria lingüística”.
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“Amb el PP, quan més imposts pagam, pitjors serveis públics
tenim”
 

  

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa a les diferents institucions del país ha fet avui un balanç de les principals retallades
que han duit a terme els governs del Partit Popular d’ençà que els conservadors varen guanyar les passades eleccions al
Parlament, al Consell i a l’Ajuntament de Palma. La diputada Fina Santiago, els portaveus al CIM, Joan Font, i a Cort,
Antoni Verger, i el dirigent d’Entesa Jaume Sansó han comparegut davant el Consolat de Mar.

Santiago ha explicat: “enumeram les retallades més importants que s’estan produint al Govern, al Consell i a Cort. La llista
demostra que no es tracta de retallades puntuals. Ja no es pot argumentar que són ajustaments pressupostaris, sinó que són un
atac frontal al benestar social. Es retallen serveis bàsics com la sanitat, l’educació, i els serveis socials, elements fonamentals
per a la cohesió social de qualsevol país”. La diputada ecosocialista afirma que, a banda de les retallades per motius
econòmics o pressupostaris, també n’hi ha d’ideològiques (contra la llengua, la cultura, l’avortament, el transport
sostenible...). “Amb el PP, les retallades de serveis i les ideològiques van juntes”.

Des del PSM-IV-ExM denuncien la incoherència entre el discurs del PP i la realitat de l’actuació de les institucions: mentre
asseguren que no volen apujar els imposts i que mantenen els serveis bàsics, la realitat és que augmenten taxes i imposts, i
que retallen serveis: “paradoxalment, quan més taxes i més imposts pagam, menys serveis públics tenim, i de pitjor qualitat.
Quan més alt és el bitllet de bus o tren, menys freqüències tenim. Ara estam pagant més imposts per renda de treball (IRPF)
que mai, i en canvi tenim les llistes d’espera com mai les havíem tingut a Balears”, diu Fina Santiago.

La coalició constata que “les taxes i els imposts no van dirigits a cobrir serveis, sinó a cobrir deute dels bancs”. Deute
generat, majoritàriament, pel sector privat i no pel sector públic: “durant molts anys els bancs varen donar de forma arbitrària
hipoteques i préstecs personals a gent que no els podien pagar. Això va crear un deute molt important, i un problema de
manteniment dels bancs, que ara exigeixen que els governs els ajudin. Els nostres imposts van a finançar la mala gestió dels
bancs”.

Per això des del PSM-IV-ExM demanen un canvi de les polítiques econòmiques. “Després de 3 anys de retallades socials a
l’Estat espanyol, l’atur no baixa. Una política econòmica únicament dirigida a reduir el dèficit només provoca més atur i
menys cohesió social, perquè les retallades ataquen aquells serveis que mantenen la cohesió social. Per això demanam que el
Govern reclami al Govern de l’Estat que negociï amb Europa l’ajornament del pagament del dèficit, i que es comencin a fer
polítiques d’un altre tipus per poder crear llocs de feina. L’atur ja és un problema i un drama per a moltes famílies”, ha dit la
diputada.
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PSM-IV-ExM insta Bauzà a defensar un replantejament de les
polítiques de dèficit

Per a la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa, el president Bauzà s’hauria de sumar a les peticions d’altres mandataris
autonòmics, alguns d’ells del PP, com el president gallec, Núñez-Feijoo, qui a les darreres hores ha afirmat que s’han de
revisar les polítiques de dèficit amb les noves previsions macroeconòmiques a la mà que indiquen un preocupant creixement
negatiu. Així ho ha traslladat el portaveu parlamentari de la coalició, Biel Barceló, qui avui s’ha reunit amb Bauzá per
valorar la situació política.

Cal recordar que les polítiques de reducció del dèficit (que suposen alts nivells d’austeritat i reducció del sector públic)
estaven plantejades per a un horitzó de progressiu creixement econòmic. No obstant, les previsions negatives del Banc
d’Espanya (de -1,5 punts per a 2012) poden fer, en la nostra opinió, que l’economia es constrenyi encara més, i creixin la
desocupació i l’empobriment d’amples capes d ela població.

Des de l’òptica de la coalició sobiranista i ecosocialista, si Bauzà no s’apunta al sentit comú plantejat pel seu homòleg
gallec, no estarà pensant en els interessos del país, sinó en l’ortodòxia defensada a ultrança pel seu conseller d’Economia.
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PSM-IV-ExM vol que el Consell es pronunciï contra les retallades
en la sanitat pública
 

El grup de consellers del PSM-IniciativaVerds-Entesa al Consell de Mallorca ha presentat una moció per debatre en el plenari
del proper dijous, amb la qual espera que la institució presidida per Maria Salom (PP) reclami al Govern la “paralització de
qualsevol altra retallada que afecti al sistema de la sanitat pública i la reconsideració de les realitzades fins aleshores”.

El portaveu de la coalició nacionalista i ecosocialista al Consell, Joan Font, considera que aquest servei públic està amenaçat
per les polítiques del PP: “ja s’han començat a practicar retallades al sistema sanitari: pagament de la targeta sanitària,
abonament per part  de les dones de la intervenció de  l‘IVE, reducció d'hores d’intervenció quirúrgica, pagaments dels
bolquers per part dels menors amb discapacitat física, pagament del  dinar per part dels pares i mares dels menors ingressats a
la UCI, reducció de les peonades, desaparició de les guàrdies localitzades, no cobertura de determinades baixes laborals,
paralització de les ampliacions de l’hospital d’Inca i de Manacor... A més, ja s’estan generant conflictes importants amb el
personal sanitari i amb els usuaris del servei, com s’ha posat de manifest els passats dies en relació a les retallades a
l’hospital de Manacor”.

Font afirma: “ningú no pot creure que aquestes actuacions no afectaran a l’assistència sanitària, i més si es continua amb
aquesta política. La conseqüència més immediata ha estat l’augment de les llista d’espera per intervencions quirúrgiques i
per l'atenció d'especialistes”.

Per tot això, des del PSM-IV-ExM consideren que la institució insular ha de “manifestar el compromís amb el manteniment i
millora del servei públic de salut, preservant el seu caràcter públic, universal, de qualitat, integral, solidari i d’equitat
garantida”, així com “amb la defensa dels recursos de la sanitat pública local”.
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PSM-IV-ExM demanarà al conseller Bosch per la desaparició de
programes educatius que lluiten contra el fracàs escolar
 

Pel grup nacionalista i ecosocialista l'eliminació  d'aquest tipus de programes representa minvar els serveis i línies  educatives
que lluiten contra el fracàs escolar i en favor de la  igualtat d'oportunitats.

Segons la Conselleria d'Educació, aquest programa era finançat pel  Govern Central. Una vegada Rajoy ha accedit a la
presidència, l'estat no  garanteix els fons pel manteniment d'aquest programes, en contra les  paraules del president que durant
campanya electoral afirmava que les  retallades no afectarien els serveis essencials, com és en aquest cas  l'educació.

El programa es duia endavant mitjançant hores extraordinàries del  professorat del centre. La crítica que fa el grup
parlamentari  PSM-IV-ExM és que fins ara s'ha obligat als mestres a augmentar les  hores lectives quan aquestes es podrien
haver cobert amb tots aquells  interins que han quedat fora feina amb les recents retallades.

Per això, la coalició considera que s'ha d'obrir un debat dins la  comunitat eductiva per posar damunt la taula les prioritats
educatives i  dins les dificultats pressupostàries valorar quines mesures es poden  emprendre per tal de no empitjorar el ja
malmès sistema educatiu. El  Partit Popular no pot imposar mesures d'aquest caire d'un dia per  l'altre.

El discurs del govern autonòmic i de J.R. Bauzà és totalment  contradictori, ja que a les seves intervencions explica que no
s'estan  fent retalls quan la realitat pràctica demostra tot el contrari, molt  especialment en els ressorts de l'escola inclusiva
amb programes com  proa, esadi, mediació, intermediació, integració, reforç, etcètera. 
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PSM-IV-ExM vol debatre al Parlament la reclamació a l’Estat de
les inversions estatutàries de 2011 i la negociació del nou REB
 

El grup parlamentari PSM-IniciativaVerds-Entesa i Més per Menorca ha presentat dues proposicions no de llei en el
Parlament per instar el Govern a reclamar a l’Estat les inversions estatutàries corresponents a l’any 2011, i a començar
“urgentment” les negociacions amb el Govern espanyol per poder aprovar un nou Règim Especial per les Illes Balears abans
de l’any 2014 (quan acaba el termini marcat per l’Estatut perquè entri en vigor). El portaveu, Biel Barceló, i la diputada
Joana Lluïsa Mascaró han presentat avui les iniciatives en roda de premsa.

Barceló ha afirmat que, per tal de “reactivar l’economia i sortir de la crisi, més enllà de fiar-ho tot a la iniciativa privada”, i
per “evitar retallades en serveis bàsics”, el Govern ha d’abordar la millora dels ingressos. I ha recordat que l’Estat deu a les
Illes Balears les inversions compromeses en l’Estatut corresponents a 2011, que sumarien uns 400 milions d’euros. El
portaveu del grup nacionalista i ecologista entén les actuals “dificultats econòmiques i financeres”, “però mentre l’Estatut
estigui en vigor hi ha un compromís de l’Estat que s’ha de complir”, i ha instat el president Bauzá a reclamar-ne el
compliment.

Joana Lluïsa Mascaró ha explicat que l’Estat té pendents de pagament un total de 113,5 milions d’euros d’inversions en
projectes que ja han estat compromesos per al 2011 a través de convenis amb la Comunitat Autònoma. Aquests projectes són
la reforma de la Platja de Palma (63,5 milions), el tren de Mallorca (32 milions), les inversions al port de Ciutadella (16
milions) i els drenatges de les autopistes d’Eivissa (2 milions).

A més d’aquestes inversions, Mascaró ha instat el Govern a “començar a decidir la resta de les inversions estatutàries
corresponents al 2011, fins arribar als 400 milions que ens pertoquen, i també les inversions de l’any 2012”. La diputada
nacionalista proposa dedicar-les a projectes de R+D+I relacionats amb el sector turístic i amb les noves tecnologies, en
millores de les zones turístiques i en la millora del producte turístic per tal d’avançar cap a la desestacionalització.

Per altra banda, des del PSM-IV-ExM també insten el Govern a començar “urgentment” la negociació amb el Govern de
l’Estat per aprovar el nou Règim Especial Fiscal per les Illes Balears. Recorden que l’Estatut preveu que aquest instrument
ha d’entrar en vigor l’any 2014, quan acaba del termini de set anys en què, com a mesura transitòria, s’estableixen les
anomenades inversions estatutàries.

Biel Barceló ha exhortat el Govern a “posar-se les piles” en les reclamacions davant l’Executiu espanyol: “el senyor Bauzá i
senyor Aguiló no poden badar. Xerram del compliment de la legalitat vigent: aquestes inversions i el nou Règim Especial ens
pertoquen d’acord amb la llei”.
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PSM-IV-ExM denuncia la incoherència del PP: mentre a Balears
defensa la cogestió aeroportuària, a Madrid hi actua en contra
 

Arran de l'anunci fet per la ministra de Foment, Ana Pastor, de suspendre la implantació del model aeroportuari impulsat per
l'anterior Executiu espanyol, i de recuperar així el plantejament d'un model de gestió centralitzat i amb participació de capital
privat a Aena, el grup parlamentari del PSM-IniciativaVerds-Entesa i Més per Menorca reivindica un model de cogestió
aeroportuària amb la participació de les institucions balears.

Una frase de la ministra Pastor plasma la visió de la responsable de la política aeroportuària espanyola: "Aena és de tots i val
més que la suma del conjunt de les parts". Per al PSM-IV-ExM aquesta sentència, sumada als recels històrics del PP a
descentralitzar la gestió dels aeroports, fa pensar en una venda del hòlding sense segregar cap actiu en solitari.

Aquesta decisió tira per terra la descentralització i la gestió individualitzada dels aeroports, així com la possibilitat de què les
institucions balears (Govern, consells i ajuntaments) hi puguin participar, en una estratègia aeroportuària pròpia al servei del
territori i l'economia de les Illes. I per al PSM-IV-ExM aquest era i és un objectiu estratègic de primer ordre per un país tan
lligat al transport i al turisme.

El Partit Popular, contra els interessos estratègics de les Illes Balears

Així mateix, el portaveu parlamentari de nacionalistes i ecosocialistes, Biel Barceló, posa de manifest la incoherència del
Partit Popular, que a les Illes Balears defensa la descentralització aeroportuària i un model de cogestió en què hi participin les
administracions balears, i a Madrid quan governen prenen decisions que van en contra d’aquest model i en contra dels
interessos estratègics de les Illes Balears.

Els nostres aeroports són clau per a la mobilitat i per a l’economia de les Illes, en major grau que a qualsevol altre indret del
continent. Els aeroports són una de les infraestructures més importants per a la cohesió social dels ciutadans i ciutadanes de
Balears, tant entre ells com amb la resta de l’Estat. Així mateix, el turisme és el principal component del PIB de les Illes, i

page 15 / 24

http://www.pensadiferent.cat


NÃºmero 70: Divendres, 03 de Febrer de 2012

més d’un 90% dels nostres visitants ho fan per via aèria.

Donada la importància dels aeroports per la nostra economia i el nostre territori, des del PSM-IV-ExM consideren justa la
demanda d’un model amb majoria pública i amb capacitat de decisió des de les administracions autonòmiques, front a una
gestió privatitzada que prioritzi la rendibilitat immediata davant les necessitats de mobilitat i de foment de l’economia de les
Illes Balears, com aquella que es proposa per part de l’Estat.

El grup PSM-IV-ExM i Més per Menorca reivindica la cogestió aeroportuària i la participació de les institucions balears en
aquesta gestió per tal que els aeroports estiguin d'una societat i una economia que depèn del transport aeri. És per açò que
presentarà una proposició no de llei reclamant el consens assolit en vàries ocasions entre totes les formacions polítiques
presents al Parlament per reclamar a l'Estat un model de cogestió participada per les institucions balears.
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PSM-IV-ExM exigeix que es revoqui la decisió de RTVM
d’instar al concurs de creditors per poder pagar a les
productores
 

El grup de consellers del PSM-IniciativaVerds-Entesa al Consell de Mallorca exigirà en el proper plenari de la institució
insular que es convoqui “immediatament” la Junta General d’Accionistes de RTVM “per tal de revocar la decisió del
Consell d’Administració de RTVM d’instar voluntàriament al concurs de creditors”, amb l’objectiu que es pugui fer front al
pagament del deute de l’ens públic amb les productores audiovisuals i amb els petits proveïdors, que des del passat mes de
maig no han cobrat els treballs realitzats per a la radiotelevisió insular.

Joan Font i Magdalena Palou han negat que el concurs de creditors de RTVM sigui l’única sortida a la situació judicial a què
es veu abocat l’ens després de la sentència que el condemna a pagar 12 milions d’euros arran del cas Son Puig. Font ha instat
l’equip de govern del Consell a recórrer aquesta sentència, i a assumir la responsabilitat que li correspon per haver estat la
força majoritària (amb 16 consellers) que va donar suport amb el seu vot a l’operació de Son Puig, l’any 2006. La coalició
nacionalista i ecosocialista vol deixar clar que aquesta herència enverinada prové d’una decisió irresponsable de l’equip de
govern PP-UM (2003-2007).

El PSM-IV-ExM també rebutja les mentides, les pressions i les amenaces que varen utilitzar els consellers del PP del Consell
d’Administració de RTVM i la direcció de l’ens per forçar la decisió d’instar al concurs de creditors. En concret, la coalició
explica que la direcció de [M] va adduir l’existència d’una ordre judicial d’embargament que, el dia que es va reunir l’òrgan
rector de l’ens, no existia.

Finalment, els consellers nacionalistes i ecosocialistes consideren que el Consell té una responsabilitat amb el sector
audiovisual de Mallorca, ja que ha ofegat econòmicament RTVM, i de retruc totes les petites productores que hi feien feina, i
que encara han de cobrar. Joan Font i Magdalena Palou confien que, “si els consellers tenen un poc de consciència i un poc
de valor”, votaran a favor de la moció. D’aquesta manera, l’equip de govern presidit per Maria Salom podrà començar a
pagar els deutes amb aquestes empreses amb els 900.000 € que el Consell ja ha transferit a [M]. En cas contrari, les
maniobres del PP “enfonsaran encara més el sector audiovisual d’aquesta terra i duran més persones a l’atur”. La moció ha
estat presentada conjuntament pels dos grups de l’oposició, PSM-IV-ExM i PSIB-PSOE.
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PSM-IV-ExM demanarà al Parlament explicacions pel gir
anticatalanista d’IB3
 

El grup parlamentari PSM-IniciativaVerds-Entesa i Més per Menorca ha registrat preguntes parlamentàries adreçades al
conseller de Presidència i director general de l’EPRTVIB (IB3), Antonio Gómez, per demanar explicacions pel gir
anticatalanista que està experimentant l’ens públic.

D’una banda, la coalició nacionalista i ecosocialista demanarà al conseller les raons que han duit el Govern a ordenar la
implantació del castellà com a llengua exclusiva dels productes de ficció de producció aliena (pel·lícules i sèries que no són
de producció pròpia) i l’eliminació del sistema multilingüe que permetia elegir l’opció de veure aquests productes doblats al
català. La pregunta, que formularà el diputat del PSM-Més per Menorca, Nel Martí, és: “Quin ha estat el motiu pel qual s'ha
donat ordre de llevar l'opció del català al múltiplex de la tdt?”

D’altra banda, Martí també demanarà a Gómez “per què el Govern nega el dret als col·laboradors i tertulians d'IB3 a
presentar les seves factures en català?”, després que hagi transcendit una nota interna a IB3 Ràdio en què s’amenaça als
col·laboradors que si redacten les factures en català no les cobraran.

Des del PSM-IV-ExM consideren gravíssim el gir anticatalanista que està adoptant IB3, i que, a falta d’explicacions
convincents, només pot ser explicat per la ingerència política i ideològica d’un Govern del PP dominat pels sectors més
radicals i nacionalistes espanyols del partit conservador.
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PSM-IV-ExM presenta al·legacions al Pla Hidrològic de les Illes
Balears i demanda el Ministeri i el Govern davant la Comissió
Europea
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa ha presentat al·legacions al Pla Hidrològic de les Illes Balears, posat en exposició
pública el passat mes de desembre, després que el Consell de Govern del passat 14 d’octubre decidís instar el Ministeri
de Medi Ambient a aturar el seu procediment d’aprovació.

El geòleg i exdirector general de Recursos Hídrics, Antoni Rodríguez Perea, ha destacat que el PHIB, a més d’una obligació
establerta a la Directiva Marc de l’Aigua, és un document que es va iniciar el 2004, amb Jaume Font com a conseller, i
que sobretot és un document prou solvent des del punt de vista tècnic, a més d’haver incorporat en el procés de participació
més de 800 al·legacions de diferents persones i col·lectius. A més a més, va ser aprovat el febrer de 2011 pel Consell Balear
de l’aigua, amb els vots favorables fins i tot d’ASAJA, i elevat al Consell Nacional de l’Aigua, que el va informar
favorablement el març.

Rodríguez ha assenyalat la importància que el nou procés d’exposició pública no alteri tot allò que respecta a la recuperació
d’aqüífers i ecosistemes aquàtics, per a la qual cosa cal que hi hagi un millor control dels pous tant privats com públics, per
garantir que s’utilitzen per als usos que estan autoritzats i que el volum de les seves extraccions ni supera l’autoritzat ni posa
en perill l’aqüífer afectat. Una modificació del PHIB en el sentit contrari, de desregulació i manca de control, durà a un ràpid
procés de salinització, especialment al litoral.

Antoni Alorda, diputat de la coalició PSM-IV-ExM, ha denunciat que la paralització del PHIB cerca desprotegir les zones
humides, i molt especialment les zones humides periurbanes, com l’Ullal, Maristany, Ses Fontanelles o Ses Feixes, quan
són sobradament coneguts els interessos urbanístics que hi ha al voltant d’aquestes zones.

En aquest sentit, Alorda ha recordat que el PHIB paralitzat inclou una relació de les principals zones humides juntament amb
una cartografia detallada de les mateixes que el que fan és justament donar seguretat jurídica, un argument sempre en la
boca del Conseller Company, a qui ha recordat la recent sentència de Ses Fontanelles i ha advertit que ja hi ha un bon grapat
de sentències que declaren la il·legalitat d’urbanitzar les zones humides.

Finalment, el coordinador d’IniciativaVerds, David Abril, ha informat que la coalició PSM-IV-ExM ha presentat davant la
Comissió Europea una demanda contra el Ministeri de Medi Ambient i la Conselleria dirigida per Company, per
incompliment de la Directiva Marc de l’Aigua (Directiva 2000/60/CE). De fet, el PHIB no va ser elevat a Consell de
Ministres a instàncies del Conseller Company i això ha tingut com a conseqüència que les nostres Illes hagin estat incloses a
la demanda presentada per la CE davant el Tribunal de Justícia de la la UE, i que pot suposar una forta sanció econòmica.
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Sanció que, com indica la normativa europea i la Llei d’Economia Sostenible, anirà en detriment d’altres ajudes que arriben
al nostre país, sobretot les agràries.
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PSM-IV-ExM afirma que reformar la llei de l’avortament és un
retrocés que ens allunya d’Europa i sotmet les dones a tutela
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa ha defensat l’actual llei de salut sexual i reproductiva, que marca els terminis per
interrompre voluntàriament l’embaràs, i ha manifestat el seu rebuig a la proposta del ministre de Justícia, Alberto Ruiz
Gallardón, de reformar la llei per tornar a una llei de l’avortament de supòsits, com l’aprovada l’any 1985.

La diputada Fina Santiago afirma que el retorn a una llei de supòsits és “un retrocés que ens allunya d’Europa i sotmet les
dones a tutela”. Santiago recorda que a la resta d’Europa allò més habitual és una llei de terminis, en què la decisió
d’interrompre l’embaràs recau exclusivament en la dona. En canvi, la modificació que proposa Gallardón “posarà dificultats
a la decisió lliure de les dones d’interrompre o no un embaràs”. La diputada afirma que en una llei de supòsits “les dones
estaran sotmeses a la tutela d’un metge, d’un psiquiatre, que és qui valora la seva capacitat emocional per poder prendre la
decisió”.

D’altra banda, Fina Santiago també es demana: “En el cas que una al·lota de 16 anys decideixi continuar amb l’embaràs i els
pares no vulguin, què farà l’Estat? El ministre només es planteja el cas que la nina vulgui avortar, i els pares no ho vulguin.
Però, què passa en el cas contrari?”.

La diputada ecosocialista recorda que “mentre anuncien la modificació de la llei de l’avortament, es preveuen retallades
significatives en l’àmbit de la salut sexual i reproductiva preventiva, com ara la supressió de programes de repartiment
gratuït de preservatius, d’orientació sexual als joves, etc”.

Santiago ha denunciat el doble discurs i el cinisme dels representants del PP, que quan parlen de l’avortament (com per
exemple a la Diputació Permanent del Parlament celebrada avui) afirmen que es tracta d’un tema “sensible”, d’una “decisió
moral” que correspon a “l’àmbit privat” (com recull la llei actualment en vigor); “però quan tenen el poder es dediquen a
posar impediments a les dones perquè prenguin lliurement decisions sobre el seu cos i sobre la seva vida”.
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‘Treure'n l'aigua clara del Pla Hidrològic’
 

El món de l’aigua a les Illes Balears es resisteix a la transparència. S’hi mouen poderosos interessos urbanístics que
qüestionen qualsevol preservació i afirmen que sempre hi ha aigua, suficient i idònia, per al consum humà, per noves
urbanitzacions, per regar camps de golf, o pel que faci falta. Hi ha una informació deficient sobre les desenes de milers de
pous, que dificulta garantir si l’ús i el volum de les extraccions reals s’ajusten a les autoritzades. Hi ha interessos en
costosíssimes macrointal•lacions, com les dessaladores, que acosten el preu de l’aigua al del petroli: el 2012, el Govern
comprarà 14 milions d’euros d’aigua dessalada, una barbaritat.

La creixent preocupació europea per l’aigua va culminar l’any 2000 en una Directiva a la qual tots ens havíem d’haver
adaptat abans de 2010. Aquí, la tramitació del Pla hidrològic ha durat anys, des de 2004, amb un procés participatiu com cap
pla ha tengut mai. El febrer de 2011 l’aprovava el Consell de Govern i, el mes següent, el Consell estatal hi dava el
vist-i-plau, només faltava el Consell de Ministres... però Zapatero l’estotjà dins un calaix, sense explicacions. El juliol, la
Comissió Europea va denunciar l’Estat als Tribunals per incompliment de la Directiva i ens arriscam a una sanció important,
una sanció que recauria sobre el Govern per haver acordat fer marxa enrere en el mes d’octubre, un acord que justificava
dient que hi havia hagut... precipitació!

També al•lega el Govern que comportaria efectes negatius per a algú, però sense dir ni quins ni a qui...

Certament, les mesures sobre abocaments, contaminació per adobs o riscos de les benzineres afecten interessos, com per a la
protecció d’aqüífers o contra la salinització. I potser algunes dades, per exemple, la gran diferència entre el cabdal destinat
formalment al reguiu respecte del que es calcula que realment s’utilitza. L’agricultura ha de tenir l’aigua que necessiti, sense
escatimar gens, però, què està passant amb la que sobra?

I les zones humides. Unes zones humides protegides internacionalment, però bastava sentir el Batle de Pollença en el Ple
sobre l’Ullal per constatar que, per al PP, una zona és o no és humida depenent de si interessa urbanitzar-la... un criteri
científic peculiar... Com a Ses Fontanelles o a Ses Feixes o a Maristany.

L’aigua és un bé públic vital, no s’hi pot jugar, no confonguem l’aigua amb la xocolata: l’aigua clara, el xocolati espès.
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